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Zprávy z obce 
 
Vážení spoluobčané, 
     v dnešním vydání Luženského hlasatele bych vás chtěla seznámit se závěry zasedání zastupitelstva a  
rady obce, která se konala od mého posledního příspěvku: 
 
Zastupitelstvo obce: 
 

 Zvolilo do funkcí členů finančního výboru zastupitele Rudolfa Kulhánka a Miloslava Haiflera. 
 Zvolilo do funkcí členů kontrolního výboru zastupitele Jiřího Pucholta a Oldřicha Krabce. 
 Schválilo měsíční odměny neuvolněným členům zastupitelstva obce s účinností od 1.1.2019 takto: 

člen rady obce 6500,- Kč, předseda výboru zastupitelstva a předseda komise rady obce – zastupitel 
3200,- Kč, člen výboru zastupitelstva a člen komise rady – zastupitel 2700,- Kč a člen zastupitelstva 
bez funkce v jiném orgánu obce 1600,- Kč. Dále stanovilo, že při souběhu výkonu dvou funkcí 
z uvedeného výčtu se odměna členovi zastupitelstva obce nesčítá, poskytne se pouze za jednu funkci 
s vyšším finančním ohodnocením. 

 Schválilo schodkový rozpočet obce Lužná na r. 2019 jako celek, v členění – příjmy celkem 32 000 
000,- Kč, financování z let minulých 15 300 000,- Kč a výdaje celkem 47 300 000,- Kč. K tomuto bodu 
dodávám, že položkový rozpočet na r. 2019  je řádně vyvěšen na webových stránkách obce, stejně 
tak jako skutečné plnění rozpočtu obce za r. 2018. 

 Schválilo Střednědobý výhled rozpočtu obce Lužná na roky 2020-2021. 
 Neschválilo prodej pozemku p.č. 1970 v k.ú. Lužná u Rakovníka, vedeného na LV 10001 pro obec 

Lužná, o který požádala p. Elsa Zdeňková. 
 Neschválilo prodej pozemku p.č. 383 v k.ú. Lužná u Rakovníka, vedeného na LV 10001 pro obec 

Lužná, o který požádal p. Luděk Nágl. 
 Schválilo poplatek za shromažďování, sběr, přepravu, třídění, využívání a odstraňování komunálního 

odpadu v obci Lužná pro r. 2019, v částce 600,- Kč za poplatníka a rok. 
 Schválilo nové názvy ulic v Lužné-nádraží. V nové zástavbě Ing. Štrougala vzniká ulice Jižní a 

v lokalitě od hlavní silnice kolem domu p. Razíma k domu Urikových ulice Polní. 
 Schválilo poplatek za zřízení věcného břemene pro právnické osoby, na zatížených obecních 

pozemcích a stanovilo jeho výši na 300,- Kč za bm bez DPH, v nejnižší hodnotě 1000,- Kč bez DPH 
za smlouvu. 

 Schválilo vyvěšení záměru na prodej volně loženého netříděného dřeva z obecních pozemků, za cenu 
3000,- Kč včetně DPH za l valníkovou káru traktoru, včetně dopravy, naložení a složení. Na koupi 
dřeva má nárok pouze občan s trvalým pobytem v obci Lužná a rozvoz bude prováděn pouze 
v katastru obce. Zájemci si mohou podat písemnou žádost na obecní úřad. Záměr prodeje je vyvěšen 
na úřední desce obce, kde je možné se seznámit s ostatními podmínkami prodeje. 

 Potvrdilo vítěze výběrového řízení na akci „ZTV pro výstavbu rodinných domů v lokalitě Za Vodárnou, 
Lužná II – komunikace“, kterou se stala s nejnižší nabídkou ve výši 11 756 257,27 Kč bez DPH firma 
Froněk, s.r.o., Rakovník. 

 Potvrdilo vítěze výběrového řízení na akci „Oprava chodníků a veřejného osvětlení po levé straně 
ulice Čsl.armády a Tyršova“, kterou se stala s nejnižší nabídkou ve výši 6 199 499,16 Kč bez DPH 
firma PRAGOTRADE s.r.o., Pchery. 

K oběma těmto akcím mohu sdělit, že je s vítěznými firmami podepsána smlouva o dílo. Vlastní realizace 
těchto dvou akcí  začne od 1.4.2019 a bude dokončena k 31.8.2019. 
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 Vzalo na vědomí zprávu Vodohospodářského sdružení obcí západní Čechy o schválené ceně 
vodného a stočného pro r. 2019. Tuto informaci o cenách obdrží každý občan, který odebírá vodu 
z obecního vodovodu a je připojen na kanalizaci s vyúčtováním vodného a stočného v měsíci únoru 
2019. 

 Schválilo podání žádosti o dotaci na rekonstrukci místních komunikací v ulicích Havlíčkova a Panina 
zahrádka, z Ministerstva pro místní rozvoj. 

 
 
Rada obce: 
 

 Schválila návrh předsedy kulturní a sportovní komise, zastupitele Rumricha, na členy této komise  - T. 
Morovjana, O. Krabce st., J. Kupu a J. Dlouhého. 

 Schválila návrh předsedkyně komise sociální, zdravotní a pro občanské záležitosti, Marie Váňové, na 
členky této komise – T. Ambrůžkovou, H. Fraňkovou, A. Falbrovou, H.Rotbartovou, E. Novotnou, V. 
Komínkovou, J. Žánovou, S. Veselou, a A. Kašparovou. 

 Schválila jednání s Pečovatelskou službou Rakovník s cílem možnosti zajišťování terénní 
pečovatelské služby pro občany obce. 

 Schválila poskytnutí daru Dětskému klubíku MáJA, působícímu v prostorách Husova sboru v Lužné-
nádraží, ve formě 1 káry palivového dřeva, včetně dovozu, naložení a složení. 

 Schválila přerušení provozu ve školní družině v době pololetních, jarních a velikonočních prázdnin – 
tj. 1.2.2019, 25.2. – 1.3.2019 a 18.4.2019. 

 Zabývala se předloženou studií firmy VODAKVA, na odkanalizování spodní části Masarykova 
náměstí. VODAKVA má v plánu tuto akci provádět v letošním roce vlastními prostředky. Každý majitel 
nemovitosti v této lokalitě bude mít možnost si smluvně s touto firmou zajistit vybudování kanalizační 
přípojky na svoji nemovitost. 

Jaroslava Egertová, místostarostka                                             
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Zvoní 
Únor 2019 

 
Odešel pan učitel, kolega, kamarád 

 
4. ledna jsme se rozloučili s kolegou a hlavně dobrým člověkem, panem učitelem Oldřichem Pavlíčkem. 
Smutná zpráva nás všechny zasáhla. V naší škole po sobě zanechal nejednu vzpomínku, veselou příhodu, 
kus dobře odvedené práce. Jeho životní optimismus byl pro nás všechny velmi nakažlivý.  
Čest jeho památce!                                                                                                M. Pechová 

 
 

Za Oldou Pavlíčkem 
 

 
 Je to těžké. Zhustit do několika vět 
vzpomínky na kolegu, se kterým jsem prožil v 
práci i mimo ni téměř čtyři desetiletí. 
 Seznámili jsme se v září roku 1972, to 
jsem po vojně nastoupil do luženské školy. 
Několik cyklů nám byly souzeny paralelní třídy 
A, B.  Olda první část abecedy (A), já druhou 
(B).  Nemohu také nevzpomenout na kabinet 
matematiky proti ředitelně, kde jsme společně 
úřadovali ještě s kolegou Knappem. 
 
 
 Po roce 1989 až do Oldova odchodu do 
výslužby jsem seděl s Oldou v ředitelně školy. 
Byla to neskutečná doba, pedagogika byla na 
prvním místě. Bože, kam se to dnes dostalo … 
Jinak Olda byl pro svoji preciznost, pečlivost i nebojácnost výborným partnerem v pozici mého zástupce. 
Prostě bylo na něj spolehnutí.  

 Jako jedna z prvních škol okresu jsme společným úsilím 
získali samostatnost – právní subjektivitu. Olda začal po nákupu 
prvních opravdových počítačů v Plzni s výukou výpočetní 
techniky. Pokračoval v práci redaktora Luženského hlasatele. A 
samozřejmě stále také učil. Jsem přesvědčen, že většina jeho 
žáků si odnesla jeho zásluhou do života smysl pro pečlivost a 
důslednost, stejně tak jako základní znalosti matematiky a 
zručnost získanou při práci ve skvěle vybavené a udržované 
školní dílně. 
Já za sebe ještě musím 
obdivovat Oldovu 
odvahu a spolehnutí se 
na své ( i mé ) žáky při 
společných výletech tříd 
A,B.  
Bývalí žáci mi určitě dají 
za pravdu, když 
připomenu namátkou 
třeba jen Krkonoše a 
Sněžné jámy…   To si 
dnes vůbec nedovedu 
představit. Skvělé byly i 
lyžařské výcviky v 
Krkonoších na Labské.  
  

Budu rád, když při prohlížení několika obrázků v příloze 
zavzpomínáte na dobrého člověka a učitele Oldřicha Pavlíčka.  
                                                                                                                                       
Václav Vildman 
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Pedagogická rada 
 
24. ledna projednala pedagogická rada chování a prospěch žáků za 1. pololetí. Z celkového počtu 167 žáků 
jich 95 prospělo s vyznamenáním, 70 prospělo a 2 neprospěli. 
Byla udělena 1 důtka ředitelky školy, 6 třídních důtek a 7 napomenutí za porušování školního řádu. Čtyřem 
žákům byly sníženy známky z chování za velmi nevhodné chování vůči pedagogům a za porušování školního 
řádu.                                                                                                

  MP 
 
 

Co nás čeká v únoru 
 

3.2. – 8.2. lyžařský výcvikový kurz ( VII. – IX.tř.), Boží Dar v Krušných horách 
6.2.    zahájení plaveckého výcviku ( 3.- 4. třída, Tuchlovice ) 
11.2.   KMD Praha 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Základní organizace chovatelů Lužná sděluje, že zavádí novou službu pro 
občany Lužné - chovatele králíků, kteří odevzdávají králičí kožky. 
Od ledna 2019 bude zprostředkovávat každý 1.čtvrtek v měsíci 

výkup králičích kožek ve svém areálu na Masarykově nám. v Lužné, 
v době od 15 do 16 hodin. 
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Lánský zámek 
Znáte okolí Lužné? 
 
     Nesmíme zapomenout – kromě hradu Křivoklát – na nejdůležitější zámek v našem okolí – na zámek 
LÁNY. Jak zámek „prožil“ posledních 100 let? Věřím, že jste všichni už na zámku byli – a kdo ještě ne, tomu 
se určitě naskytne příležitost v příštích letech. Naposled mohli zájemci nahlédnout do zámku na začátku září 
2018.  
      
     Před sto lety, v listopadu 1918 dostal lánský 
zámek nového nájemníka. Zabral ho vojenský 
oddíl ve složení četař, desátník a deset vojáků. 
Rozkaz byl jasný: ohlídat majetek Maxe Ignáce 
Fúrstenberga, aristokrata, u kterého nová 
republika předpokládala nepřátelské postoje vůči 
novému státu. 
     Kníže, kterému kromě Lán patřilo celé 
Křivoklátsko, byl stejně doma ve Vídni nebo 
v Berlíně, kde ho mezi své přátele počítal císař 
Vilém II. 
     A bylo co hlídat. Lánský zámek patřil už tehdy 
mezi nejluxusnější šlechtické rezidence, během 
lovecké sezony hostil třeba následníka rakouského 
trůnu a 
arcivévodu Františka Ferdinanda. 
     Zámek začal spravovat Státní pozemkový úřad a začala se o něj zajímat řada institucí. „Koncem roku 1919 
se naskytlo neočekávané řešení,“ popisuje historička Jana Croy ve svém díle „Zámek Lány – 600 let historie“. 
Místo ozdravovny pro podvyživené děti ho získala prezidentská kancelář. Dcera prezidenta Masaryka se totiž 
obrátila na kancléře Přemysla Šámala s naléhavou prosbou v obavě o otcovo zdraví. Najít reprezentativní 
sídlo pro Masaryka bylo jedním z prvních úkolů nové republiky. Pro prvního prezidenta se hledalo letní sídlo, 
kde by mohl trávit část roku a v klidu úřadovat. Oficiální sídlo na Pražském hradě ještě nebylo připraveno. 
Prvním rekreačním sídlem prezidenta se stal téměř neznámý zámek Hluboš v brdských lesích u Příbrami. 
Současně se hledalo mezi vhodnými zámky. A díky zákonům, podle kterých republika konfiskovala majetek 
Habsburků, bylo z čeho vybírat. 
     Na podzim 1919 padla volba na Lány. Začalo vyjednávání o ceně. Stát koupil Lány za 25 milionů korun i 
s pěti tisíci hektary okolních lesů a polí. Pro prezidenta milujícího přírodu byl nejcennější park přímo u zámku 
a velká obora. Masaryk přijel do Lán poprvé 11. srpna 1921, po podpisu kupní smlouvy v červenci téhož roku. 
Po rychlé rekonstrukci byl zámek připraven k nastěhování. Dobrý stav zámku, kde bylo zavedeno elektrické 
osvětlení, centrální vytápění, v moderních koupelnách tekla teplá voda, byl kromě rozlehlého parku hlavním 
důvodem koupě zámku. 
     Dalším byla blízkost Prahy. Na zámek to byla zhruba hodina cesty autem. Nádraží Stochov-Lány bylo po 
železnici dobře dostupné z dejvického nádraží, nejbližší stanice k Pražskému hradu. 
     Přízemí zámku bylo upraveno na kanceláře, první patro sloužilo na reprezentaci a ve druhém patře byl byt 
Masaryka a jeho rodiny. Třetí patro sloužilo hostům a zaměstnancům. Na Masarykovo přání byl zámek 
jednoduše vymalován a zařízen, byly odstraněny tapety. 
     Lány se pro Masaryka staly domovem až do jeho smrti. 
     Kromě Lán se staly dalšími státními zámky pro prezidenty Židlochovice u Brna a Topolčanky u Nitry na 
Slovensku. Prezident Beneš jezdil do Lán málo, dával přednost své vile v Sezimově Ústí. 
     Prezident se do Lán vrátil v osobě Emila Háchy. Ten na Lánech trávil celou dobu protektorátu a byl zde 13. 
května 1945 zatčen. 
     Za komunistických prezidentů se zámek dál upravoval. V roce 1949 byla opravena omítka, stáje se 
změnily na garáže. Vše se zařizovalo podle vkusu Marty Gottwaldové. Starý nábytek musel pryč, do pokojů 
byl nastěhován moderní. V parku pro své vnučky nechal Gottwald postavit dřevěný srub se sedmi trpaslíky. 
Stojí v parku dodnes. 
      Husák rád jezdil v parku autem. Auto byla jeho vášeň. Prezident Havel s manželkou Olgou sem zavítal 
poprvé 6. ledna 1990. Paní Olga se spojila s aristokratkou Dianou Sternbergovou, vybraly nepoužitý nábytek 
z Pražského hradu a navrhly historické závěsy do celého zámku. Za Livie Klausové vznikl z bývalých koníren 
a skladů reprezentační sál. A prezident Zeman? Nechal upravit zámecký potok a pojmenoval jej po TGM. 
V roce 2017 po vzoru manželů Klausových věnoval do areálu zámku jednoduchou lavičku. Na zámku tráví 
každou volnou chvilku a přesouvá sem i oficiální jednání. 
    Jak se do Lán dostat? Nejlépe autem krásnými křivoklátskými lesy nebo rychlíkem ze stanice Lužná u 
Rakovníka – pouhé dvě stanice. A v Lánském zámku bude určitě otevřeno během některého státního svátku. 
Nejvýhodnější je spojit návštěvu zámku s návštěvou lánského parku – a to bude nejlépe někdy na jaře. 
                                                                                        

Božena Lukášová      
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Doplnění článku „Vánoční střelecká soutěž“ z ročníku 61 č. 1 „Luženského hlasatele“. 
 
 
Jak bylo uvedeno, dne 11. 12. 2018 se uskutečnila střelecká soutěž pro první skupinu Střeleckého kroužku 
(Jedná se o věkově mladší žáky). Soutěže se zúčastnilo 8 žáků. Na třetím místě se umístil Ondra Pochman 
ze 3. třídy, druhé místo si vystřílel Matouš Hanko a na prvním místě se umístil Matyáš Nosál, rovněž ze třetí 
třídy. 
 
Dne 18. 12. 2018 soutěžila druhá skupina v disciplíně 3+15 ran  vleže. Soutěže se zúčastnilo rovněž 8 žáků, 
členů Střeleckého kroužku. Tato soutěž byla velice zajímavá, zejména tím, že všichni žáci této skupiny 
vykazují přibližně stejné výsledky. Favority byla děvčata, což se opět potvrdilo. Děvčata podala vynikající 
výkon. Na prvním místě se umístila Karolína Roučová s nástřelem 137/150 možných. Druhé místo obsadila 
Anna Veselá s nástřelem 128 bodů. O třetí a čtvrté místo soutěžily Elena Lužná a Eliška Roučová, obě měly 
shodně 125 bodů. Po napínavém rozstřelu s těsným výsledkem, vyhrála Elena Lužná a obsadila tak 3. místo 
a Eliška Roučová byla 4. 
 
 
Po celou dobu soutěže panovala dobrá nálada a snaha všech zúčastněných docílit co nejlepších výsledků. 
V roce 2019 připravujeme další soutěže do kterých chceme zapojit i rodiče členů kroužku. 
 
 
Chtěl bych tímto poděkovat mým pomocníkům při vedení kroužku, pánům Václavu Raisovi, Petru Kejlovi a 
Karlu Bínovi, bez jejichž pomoci by kroužek nemohl existovat. 
 

Vedoucí střeleckého kroužku J. Houda 
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA 

 
 

 
Poděkování 

 
Děkuji OÚ Lužná a členkám komise pro občanské záležitosti, paní Marii Váňové a paní Haně Rotbartové, za 
dárek, přání a milé posezení při oslavě mých narozenin 

Květuše Figurová 
 
 

Děkuji členkám komise za přání k narozeninám. 
Rozálie Černá 

 
Chtěla bych poděkovat žákům mateřské školy, Obecnímu úřadu Lužná a paní Komínkové a Novotné, za milé 
dárečky a přání v Vánocům. 

Věra Tvrzová 
 
 

Děkuji členkám komise pro občanské záležitosti a zástupcům KSČM, za milé dárky k mým narozeninám. 
Eleonora Kochlöfelová 

 
 

Děkuji obecnímu úřadu a komisi pro občanské záležitosti, paní Vendulce Komínkové a přítelkyním Helence 
Krylové a Jiřince Houbové, za dárky k mým narozeninám. 

Anna Šléglová 
 
 

Děkujeme obci Lužná za dar palivového dřeva. 
Dětský klubík MáJA, o.p.s. 

 
 
 

Děkujeme všem, kteří se přišli rozloučit s panem  Oldřichem Pavlíčkem, za slova útěchy a květinové dary. 
Manželka a synové s rodinami 

 

 

 

 

XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 

 

Otevírací doba sběrného místa Lužná v měsíci únoru a březnu 2019 

 /dvůr u zdravotního střediska/ 

 

 sobota 16.2.2019 od 9.00 hod. do 14.00 hod. 

 sobota 16.3.2019 od 9.00 hod. do 14.00 hod. 

 

_________________________________________________________________________________ 
Luženský hlasatel  - zapsán do evidence periodického tisku pod evidenčním číslem MK ČR E 15687.  

Vydává Obec Lužná jako periodický tisk územního samosprávního celku. 
 IČO: 00244031, Masarykovo nám. 89, 270 51 Lužná, tel. 313537881, ID DS: iwzbcvp. 

Příspěvky lze posílat na e-mail:  kasparova@luzna.cz, nebo luzna@luzna.cz. Uzávěrka vždy 25. v měsíci. 
Počítačové zpracování Alena Kašparová. Redaktorka školní stránky Mgr. Jaroslava Adamírová. 

Příspěvky se neupravují a redakce neodpovídá za obsah příspěvků. 
Distribuce: Prodejna Jednoty,  Večerka , Smíšené zboží.  
Toto číslo vyšlo dne 1. února 2019 nákladem 350 výtisků. 

mailto:luzna@luzna.cz

